
Fra:                                    "Allan M" <allan.marouf@hotmail.com>

Sendt:                                24. juni 2024 10:43:39

Til:                                      "Ellen Engsted" <BD1K@kk.dk>

Emne:                                Fwd: [EKSTERN] Daginstitutionen Himmelrummet

Bedste hilsner

Allan Marouf

Mobil: 21 55 31 06 
From: Borgmesteren for BUF <borgmester@buf.kk.dk>

Sent: Monday, June 24, 2024 10:05:17 AM

To: allan.Marouf@hotmail.com <allan.Marouf@hotmail.com>

Subject: SV: [EKSTERN] Daginstitutionen Himmelrummet 

 

Kære Allan
 

Tak for henvendelsen vedrørende sagen om nedjustering af dagtilbudskapacitet i København, 
som vi i Børne- og Ungdomsudvalget behandlede på mødet onsdag den 19. juni 2024.
 

Jeg har fået mange henvendelser vedrørende sagen, og derfor er dette en samlet besvarelse 
på de mange spørgsmål.
 
Desværre blev der ikke på Børne- og Ungdomsudvalgets møde den 19. juni truffet en endelig 
beslutning om hvilke daginstitutioner, som skal lukke, nedjustere eller bevares. Det skyldes, 
at Alternativets medlem af Børne- og Ungdomsudvalget standsede sagen. Nu skal sagen i 
stedet behandles på et møde i Borgerrepræsentation.
 
Med denne ikke-beslutning forlænger vi en periode med frustration og usikkerhed hos både 
forældre og medarbejdere, og det er jeg rigtig ked af. Det synes jeg ikke, vi kan være 
bekendt. Heldigvis har Borgerrepræsentationen rykket hurtigt, og har indkaldt til et 
ekstraordinært møde tirsdag den 25. juni.
 
Vi står desværre i en situation, hvor antallet af børn frem mod 2050 bliver markant lavere end 
tidligere forventet. Vi har i dag næsten 3000 færre børn end for bare fire år siden, og vores 
prognoser forudser flere steder i byen et overskud af pladser de næste 5-8 år. Derfor er vi 
nødt til at handle og nedjustere kapaciteten, selvom det ikke er en nem beslutning. Men ved 
at justere på kapaciteten, kan vi samle børn og personale på færre lokationer og bruge 
pengene på hænder fremfor blandt andet husleje og transport. 
 
Jeg vil gerne takke for henvendelsen og henvise til kommunens hjemmeside, hvor der er 
mulighed for at læse spørgsmål og svar om den aktuelle sag om nedjustering: Få svar på 
spørgsmål om nedjusteringer af daginstitutionspladser | Københavns Kommunes hjemmeside 
(kk.dk)

https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.kk.dk%2Ffaa-svar-paa-spoergsmaal-om-nedjusteringer-af-daginstitutionspladser&data=05%7C02%7C%7C284c6b18537a44fccd0d08dc9429c9c7%7C769058ab4487418f8b6cf4b48243edd7%7C0%7C0%7C638548154408230171%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=kg%2BXZin8KZMZnp3JlIktgoB0cRwPZnPjChMXFMOVORI%3D&reserved=0
https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.kk.dk%2Ffaa-svar-paa-spoergsmaal-om-nedjusteringer-af-daginstitutionspladser&data=05%7C02%7C%7C284c6b18537a44fccd0d08dc9429c9c7%7C769058ab4487418f8b6cf4b48243edd7%7C0%7C0%7C638548154408230171%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=kg%2BXZin8KZMZnp3JlIktgoB0cRwPZnPjChMXFMOVORI%3D&reserved=0
https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.kk.dk%2Ffaa-svar-paa-spoergsmaal-om-nedjusteringer-af-daginstitutionspladser&data=05%7C02%7C%7C284c6b18537a44fccd0d08dc9429c9c7%7C769058ab4487418f8b6cf4b48243edd7%7C0%7C0%7C638548154408230171%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=kg%2BXZin8KZMZnp3JlIktgoB0cRwPZnPjChMXFMOVORI%3D&reserved=0


 
Jeg linker også til referatet fra mødet i Børne- og Ungdomsudvalget den 19. juni Referat for 
Børne- og Ungdomsudvalget møde d. 19.06.2024, 08:30 | Københavns Kommunes 
hjemmeside (kk.dk)
 
 
Venlig hilsen
 
Jakob Næsager
Børne- og ungdomsborgmester
_____________________________
KØBENHAVNS KOMMUNE

Børne- og Ungdomsforvaltningen
 
Københavns Rådhus
1599 København V
Telefon  +45 33 66 20 00
E-mail: borgmester@buf.kk.dk
www.kk.dk

 
 
 

Fra: Allan M <allan.Marouf@hotmail.com>

Sendt: Monday, June 3, 2024 1:36:34 PM

Til: Jakob Næsager (Borgerrepræsentationen) <Jakob_Naesager@kk.dk>

Emne: [EKSTERN] Daginstitutionen Himmelrummet

 
Hej Jakob

Tak for vores telefoniske samtale

 

På lokaludvalgets bydelsfestival, Østerbroweekend, er vi blevet kontaktet af en gruppe forældre til børn 

der går i daginstitutionen Himmelrummet beliggende Bryggervangen 11 på ydre Østerbro. Institutionen 

er på listen over de institutioner, som kommunen ønsker at lukke som en del af nedskaleringsstrategien.

Der er andre borger i området som også  har hørt om sagen

 

En bred gruppe af forældrene roser institutionen, særligt den store imødekommenhed overfor de mange 

internationale familier, hensyn til kost/allergier mv. Forældrene er gået sammen og har udarbejdet et 

grundigt materiale, hvor de forklarer, hvorfor de ønsker institutionen bevaret.

 

Det har været en meget rodet proces for familierne, og der har været ringe kommunikation. Forældrene 

blev allerede i december 2023 adviseret om, at institutionen skulle lukkes på grund af, at bygningen 

skal nedrives med henblik på fortætning af boligmassen, men at de ville blive genhuset. I maj 2024 

blev det meldt ud, at institutionen skal lukkes. 

Planerne om genhusning kan måske have haft indflydelse på søgningen til institutionen?

 

Flere forældre har kontaktet pladsanvisningen, og der er pt. ikke pladser på Østerbro på 

vuggestueområdet. Flere har desuden fået at vide, at der kan blive tale om pladser i andre bydele. Det 

https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.kk.dk%2Fdagsordener-og-referater%2FB%25C3%25B8rne-%2520og%2520Ungdomsudvalget%2Fm%25C3%25B8de-19062024%2Freferat&data=05%7C02%7C%7C284c6b18537a44fccd0d08dc9429c9c7%7C769058ab4487418f8b6cf4b48243edd7%7C0%7C0%7C638548154408247585%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=BzecOD69WtlGQNJ%2FPecIFdTBIBbpM6aBHrzrIbwuJH4%3D&reserved=0
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skaber usikkerhed og frygt hos familierne, og nogle udtaler, at de ønsker at flytte ud af kommunen, hvis 

der ikke kan sikres et pasningstilbud i nærområdet.

 

Forældrene er som udgangspunkt åbne overfor en genhusning, og jeg vil appellere til, at der 

undersøges en løsning for denne gruppe familier.  

 

Lokaludvalget har fået sagen i høring den 6. maj med frist i dag 3. juni. Det er en uskik med de korte 

høringer, hvis der er en forventning om, at lokaludvalgene skal komme med kvalificeret input. Så på 

grund af den korte frist og de i starten manglende input fra forældre, valgte lokaludvalget ikke at gå ind 

i sagen i første omgang.

Hilsen

Allan Marouf

Formand for Østerbro Lokaludvalg

 
 

 

 


